

**PEMBELAJARAN MENGIDENTIFIKASI SUASANA, TEMA, DAN
MAKNA PUISI DENGAN MENGGUNAKAN METODE MAKE A MATCH
DI KELAS X SMKN 3 BANDUNG TAHUN PELAJARAN 2017/2018**

**Nurul Novianica
145030070**

RINGKESAN

Puisi nyaeta salah sahiji karya seni sastra anu bisa di uji dina rupa-rupa kaayaanana nyaeta wadiah dialalajar anu ngaitkeun pandangan jeung ngadengekeun. Kuayana hal eta, panulis katarik ngalaksanakeun panaluntikan diajar ngaidentifikasi kaayaan, judul, jeung harti puisi jeung ngagunakeunana metode make a match di kelas X SMKN 3 Bandung. Pasoalan anu paulis ajukeun nyaeta; 1) Naha mampuh panulis ngarancang, ngalaksanakeun, jeung nganilai cara dialalajar nganyatakeun kaayaanana, judul, jeung hartina puisi jeung ngagunakeun wadiah make a match di kelas X SMKN 3 Bandung?; 2) Naha mampuh murid kelas X SMKN 3 Bandung bisa nganyatakeun kaayaanana, judul, jeung hartina puisi jeung bener?; 3) Naha efektif metode make a match digunakeun dina cara dialalajarna cocok jeung kaayaanana. Panalungtikan ieu tujuannana keur ngahoyokeun kemampuan panulis, kamampuan para didik, jeung kacocokan metode make a match dina cara dialalajarna nalingakeun kaayaanana. Judu;, jeung hartina puisi di kelas X SMKN 3 Bandung. Cara panulungtikan anu panulis gunakeun nyarta cara latihan cara panulungtikan buku, tes, jeung cara nganyatakeunnana. Aya oge hasil panalungtikan nyaeta: 1) Panulis bisa ngarencanakeun, ngalaksanakeun, jeung nganilai cara dialalajarna ngaidentifikasi kaayaanana, judul, jeung hartina puisi jeung ngagunakeun metode make a match di kelas X SMKN 3 Bandung. Hal ieu kabuktian dina hasil nilai perencanaan 3,6 jeung ngalaksanakeun, sajumlah 3,63. 2) Murid kelas X SMKN 3 Bandung Tahun Ajaran 2017/2018 bisa ngaidentifikasi kaayaan, judul, jeung hartina puisi jeung bener. Hal ieu nyaeta dina nilai rata-rata pretes nyaeta 54,9 jeung nilai rata-rata postes nyaeta 86,5. Jadi, aya paningkatan gede 31,5 atawa saajar jeung 84,25%. 3) Metode make a match bener digunakeun dina cara pangajaran ngaidentifikasi kaayaanana, judul, jeung hartina puisi di kelas X SMKN 3 Bandung. Hal ini kabuktian dina hasil itungan statistic jeung hasil t_{hitung} anu jumlahna $9,1 > t_{tabel}$ sajumlah 2,34 dina tingkat keyakinan 95% jeung d.b sajumlah 24. Dumasar kana ha lieu, panulis nyimpulkeun yen kabeh anu panulis rumuskeun dijero panalungtikan ieu berhasil.

Kecap konci: cara pangajaran, ngaidentifikasi kaayaan, judul, jeung hartina puisi, make a match.